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مِیحَّرلا نِمٰحَّْرلا ِّٰ)ا مِسِْب  
 كََئِناشَ َّنِا ﴾٢﴿ رْؕحَنْاوَ كَِّبرَلِ لِّصََف  ﴾١﴿ رََؕثوْكَلْا كَاَنیْطَعَْا آَّنِا ﴿

 ﴾ ﴾٣﴿ رَُتبَْلاْا وَُھ
 

  :لَاَقَف بُُطخَْی صلى الله عليه وسلم َّيبَِّنلا تُعْمِسَ :لَاَق ءِارََبلْا نِعَ
ّلصَُن نَْأ اَذھَ اَنمِوَْی يِف ھِِبُ أَدبَْن امَ لََّوَأ َّنِإ «  ،رَحَنَْنَف عَجِرَْن َّمُث ،يَِ

 ».اَنَتَّنُس بَاصََأ دَْقَف لََعَف نْمََف
 
Aziz Kardeşlerim! 
Bugün İslam dünyasının iki bayramından 
ikincisini, Kurban Bayramı’nı idrak ediyoruz. 
Bayramınız mübarek olsun! Bu bayram vesilesi ile 
âlemlerin Rabbi Allah’a teslim olmanın, Onun 
rızasını kazanmanın ve hayatımızı Onun emirleri 
doğrultusunda şekillendirmenin ne denli mühim 
olduğunu Hz. İbrâhim, Hz. İsmâil ve Hacer 
annemiz gibi bizler de bir kez daha idrak 
etmekteyiz.  Allah Teâlâ Kevser suresinde önce 
Resulü’ne sonra biz müminlere şöyle 
buyurmuştur: “Şüphesiz biz sana Kevser’i 
(bitip tükenmez nimetler) verdik. Şimdi sen 
Rabbin için namaz kıl ve kurban kes! Asıl soyu 
gelmeyecek olan, sana karşı nefret 
duyandır.” 1 Bu ayetleri hatırlayarak, Resulüne 
verdiği sözü yerine getiren ve bu hakikate bizleri 
şahit kılan yüce Allah’a hamdolsun. 
 
Muhterem Müslümanlar! 
Sevgili Peygamberimiz Hz. Muhammed (s.a.v.) bu 
mübarek günde yapılacakları bizlere şöyle 
öğütlemiştir: “Bugün ilk işimiz, (bayram) 
namazı kılmak, sonra dönüp kurban 
kesmektir. Kim böyle yaparsa sünnetimize 
uymuş olur.” 2  Bu, bayramımızı nasıl ihya 
etmemiz gerektiğini gösteren net bir rehberdir.  
 
Aziz Cemaat! 
Kurban, Hz. İbrâhim’in Allah’a olan derin 
teslimiyetinin ve imanının bir simgesidir. Allah 
Teâlâ, Hz. İbrâhim ve oğlu Hz. İsmâil’i büyük bir 
imtihanla sınamış, onlar bu zorlu sınavdan 
Allah’a olan tam teslimiyetlerini kanıtlayarak 
geçmişlerdir. Kurban kesmek, bu büyük 
peygamberin yolunu izlemek, Allah’a olan 

 
1 Kevser suresi 106: 1-3 

teslimiyetimizi herkese göstermek için bir 
vesiledir.  
 
Değerli kardeşlerim! 
Bizim hayatımız da ibadetlerimiz de ölümümüz 
de âlemlerin rabbi olan Allah içindir. 
Kurbanlarımızı da sırf hayvan boğazlamak için 
değil, sadece ve sadece onun emrini yerine 
getirmek ve Onun rızasını elde etmek için 
kesiyoruz. Bu kurbanlar yalnız bizim için değil, 
aynı zamanda etrafımızdaki ihtiyaç sahipleri için 
de bir rahmet vesilesidir. Efendimiz (s.a.v.) bir 
keresinde kurban kesildiğinde geriye ne kaldığını 
sormuş, Hz. Âişe validemiz “Sadece bir kürek 
kemiği kaldı.” deyince de ona “Desene, bir kürek 
kemiği hariç hepsi bizim oldu!” diye cevap 
vermiştir. Bu, cömertliğin ve paylaşmanın bizlere 
kazandırdıklarını göstermesi bakımından çok 
veciz bir örnektir.  
 
Aziz Kardeşlerim! 
Kurbanda önemli olan ve Allah’a ulaşan, kesilen 
kurbanın kanı değil, kesen müminin niyetidir. 
Niyetimiz ise aşikârdır: Allah’a olan imanımızı, 
Onun emirlerine olan bağlılığımızı göstermek ve 
Onun rızasını kazanmak. Cenâb-ı Hak 
kurbanlarımızı kabul eylesin, dualarımızı 
karşılıksız bırakmasın. Bizleri doğru yoldan 
ayırmasın ve affeylesin. Amin. 
  
Mübarek Kurban Bayramımızı tekrar tebrik 
ediyorum. Rabbim bu kutlu ve bereketli günleri 
Filistin, Gazze, Doğu Türkistan ve tüm mazlum 
coğrafyaların emniyet ve selametine vesile kılsın. 
Ömrünüz iman ve İslam’la bereketlensin. 
Ahirette kederlerimizden emin, günahlarımızdan 
arınmış, Rabbimizin cennetine girmeye hak 
kazanmış olarak, asıl bayramı orada idrak etmek 
inşallah hepimize nasip olur.  
 
 

2 Buhârî, Îdeyn, 3 


